
Ny varmeplan for Hørsholm Kommune på vej 
Af Anne Ehrenreich og Fritz Reuther, Medlemmer af Hørsholm Kommunalbestyrelse 

  
Efter inspiration fra Sten Melson rejste vi på mødet i Hørsholm Kommunes miljø- og 
planudvalg den 26. november 2020 spørgsmålet om en ny varmeplan for Hørsholm i 

lyset af muligheden for opvarmning med varmepumper via fjernvarmeværket. 
Administrationen oplyste, at en ny varmeplan i Hørsholm afventer regeringens 

beslutning om hvilke fjernvarmeværker, som får mulighed for at bestå i lyset af 
regeringens klimaplan. Dette er endnu ikke afgjort. Beslutningen træffes formentlig 
først i det nye år. 

  
Selv hvis fjernvarmeværket i Hørsholm kommer til at bestå, vil bestyrelsen være nødt 

til at forholde sig til prisen for forbrugerne. Sagen er, at fjernvarmeværket i Hørsholm 
for ganske få år siden blev ombygget for et milliardbeløb for at kunne brænde mere 
affald. En omstilling til varmepumper vil medføre yderligere investeringer. Som 

medlemmer af kommunalbestyrelsen afventer vi oplysninger fra fjernvarmeværkets 
bestyrelsesformand borgmester Morten Slotved om fremtiden, herunder priserne for 

aftagning af varme fra værket. 
  
I princippet er vi fra Venstres side positive over for Sten Melsons forslag. Hørsholm 

skal rent energimæssigt ind i fremtiden. Men det skal ses i lyset af prisen for 
forbrugerne. Vi vil ikke pålægge borgerne i Hørsholm væsentligt højere varmeudgifter 

ved fjernvarme fra fjernvarmeværket, end de kunne få ved at have individuelle 
varmepumper. 

 


